

Axens is committed to promoting more sustainable practices and minimizing the environmental impact of our operations. This implies for us to implement some actions for a more responsible stewardship of natural resources, to act for the reduction of pollution, and for a continuous improvement of our environmental performance.

COMPLIANCE

We commit to comply with relevant environmental legislations, regulations, and standards where we operate, including the REACH regulation. We will seek to exceed these requirements whenever feasible.

CLIMATE

We are dedicated to promoting sustainability throughout our value chain. We will work to develop and provide innovative solutions that contribute to the energy efficiency and the reduction of greenhouse gas emissions as per Axens' climate strategy. We are committed to helping customers achieve their climate goals; and therefore reduce their carbon footprint with the support of Axens' solutions.

POLLUTION PREVENTION

We are committed to preventing pollution by sharing and adopting best practices and technologies that minimize the release of pollutants into the air, water, and soil.

RESOURCE EFFICIENCY

We will strive to optimize the use of natural resources, including water, energy, and raw materials, in our operations. We will actively pursue opportunities to minimize waste generation and promote recycling and reuse.

STAKEHOLDER ENGAGEMENT

We will engage and collaborate with our employees, suppliers, customers, local communities, regulatory bodies, and other stakeholders to ensure that our environmental goals align with their concerns and expectations.

CONTINUOUS IMPROVEMENT

We are committed to continuous improvement in our Environmental Action Plan, based on our internal and external relevant stakes to concretize the areas of improvement identified on Axens sites, and based on a life cycle perspective.

EMPLOYEE AWARENESS AND TRAINING

We ensure that we possess the adequate competencies and skills to fulfil our environmental responsibilities. We will provide our employees with the necessary awareness training related to our environmental policies and practices as well as accident risk according to the scope of their work and their level of responsibility.

GOVERNANCE AND TRANSPARENCY

We are committed to set up a governance system to drive CSR (Corporate Societal Responsibility). Through regular monitoring, assessment, and reporting, we will set and review targets to reduce our environmental footprint and communicate the results.

EMERGENCY PREPAREDNESS

We will establish and maintain effective emergency response plans to mitigate and manage potential environmental incidents. A dedicated crisis unit, with global operational expertise, is activated at any time to respond to incidents. Our goal is to minimize the impact of any accidents on the environment and local communities.

AUDITS

We will conduct periodic audits to ensure operational knowledge of the environmental management system.

UNITED NATIONS SUSTAINABLE DEVELOPMENT GOALS

As a signatory of the Global Compact, we will contribute to the UN SDGs and report on our progress in achieving them.

By adhering to these principles, we aim to create a positive impact on the environment and contribute to collective carbon neutrality achievement by 2050.



Quentin Debuisschert,
Chairman & CEO
Rueil-Malmaison, July, 2024

Axens s'engage à promouvoir des pratiques plus durables et à minimiser l'impact environnemental de ses activités. Cela implique pour nous de mettre en place des actions pour une gestion plus responsable des ressources naturelles, d'agir pour la réduction de la pollution, et pour une amélioration continue de notre performance environnementale.

CONFORMITÉ

Nous nous engageons à respecter les législations, réglementations et normes environnementales pertinentes dans les pays où nous exerçons nos activités, y compris le règlement REACH. Nous nous efforcerons de dépasser ces exigences dans la mesure du possible.

CLIMAT

Nous nous engageons à promouvoir la durabilité tout au long de notre chaîne de valeur. Nous travaillerons au développement et à la fourniture de solutions innovantes qui contribuent à l'efficacité énergétique et à la réduction des émissions de gaz à effet de serre conformément à la stratégie climat d'Axens. Nous nous engageons à aider nos clients à atteindre leurs objectifs climatiques et donc réduire leur empreinte carbone avec l'appui des solutions d'Axens.

PRÉVENTION DE LA POLLUTION

Nous nous engageons à prévenir la pollution en partageant et en adoptant les meilleures pratiques et technologies qui minimisent le rejet de polluants dans l'air, l'eau et le sol.

EFFICACITÉ DES RESSOURCES

Nous nous efforcerons d'optimiser l'utilisation des ressources naturelles, y compris l'eau, l'énergie et les matières premières, dans nos opérations. Nous chercherons activement des occasions de minimiser la production de déchets et de promouvoir le recyclage et la réutilisation.

ENGAGEMENT DES PARTIES PRENANTES

Nous nous engagerons et collaborerons avec nos employés, nos fournisseurs, nos clients, les communautés locales, les organismes de réglementation et d'autres parties prenantes pour nous assurer que nos objectifs environnementaux correspondent à leurs préoccupations et à leurs attentes.

AMÉLIORATION CONTINUE

Nous sommes engagés dans une démarche d'amélioration continue de notre Plan d'Actions Environnemental, en nous appuyant sur nos enjeux internes et externes pour concrétiser les axes d'amélioration identifiés sur les sites d'Axens, et dans une perspective de cycle de vie.

SENSIBILISATION ET FORMATION DES EMPLOYÉS

Nous nous assurons de posséder les compétences et les connaissances adéquates pour assumer nos responsabilités environnementales. Nous fournirons à nos employés la formation de sensibilisation nécessaire liée à nos politiques et pratiques environnementales ainsi qu'aux risques d'accident en fonction du périmètre de leur travail et de leur niveau de responsabilité.

GOVERNANCE ET TRANSPARENCE

Nous nous engageons à mettre en place un système de gouvernance pour piloter la RSE (Responsabilité Sociétale des Entreprises). Grâce à une surveillance, une évaluation et des rapports réguliers, nous établirons et examinerons des objectifs visant à réduire notre empreinte environnementale et communiquerons les résultats.

PRÉPARATION AUX SITUATIONS D'URGENCE

Nous établirons et tiendrons à jour des plans d'intervention d'urgence efficaces afin d'atténuer et de gérer les incidents environnementaux potentiels. Une cellule de crise dédiée, dotée d'une expertise opérationnelle globale, est activée à tout moment pour répondre aux incidents. Notre objectif est de minimiser l'impact de tout accident sur l'environnement et les communautés locales.

AUDITS

Nous effectuerons des audits périodiques pour nous assurer de la connaissance opérationnelle du système de management environnemental.

OBJECTIFS DE DÉVELOPPEMENT DURABLE DES NATIONS UNIES

En tant que signataire du Pacte mondial, nous contribuerons aux ODD des Nations Unies et rendrons compte de nos progrès dans leur réalisation.

En adhérant à ces principes, nous visons à créer un impact positif sur l'environnement et à contribuer à l'atteinte collective de la neutralité carbone d'ici 2050.



Quentin Debuisschert,
Président-directeur général
Rueil-Malmaison, juillet 2024